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Til folketingets orientering.
Jeg har, på min ven vegne, fulgt 1.behandling af lovforslaget ang. Øfeldt.
I Tinget blev der fra flere sider sagt, at man kunne få den samme træning i det 
offentlige regi. Dette er langt fra sandt. Jeg-vi kender ingen steder, hvor 
træningen er så entensiv som hos Øfeldt. I det offentlig er det mest kvinder der 
har den fys. behandling og der er INGEN af dem der kan behandle en mand på ca. 140 
kg. Det magter de ikke. 
Men det kan de hos Øfeldt, da det er mænd med stærke kræfter.
Min ven, der fik en hjerneblødning og deraf lammelse i venstre side for godt 2 år 
siden, fik en fin genoptræning i Borup. Men først da han kom til Øfeldt og blev 
arbejdet igennem, ikke kun i den lamme side, men hele kroppen, begyndte der at ske 
en betydelig bedring. Lige da det for alvor begyndte at gå fremad, tog Køge kommune 
hans kørsel fra ham. 
Begrundelsen var, at der findes den samme behandling her i kommunens regi.
Han få nu hjemme behandling. Han sidder i kørestol. P.g.a. hans vægt er det en 
speciel bred stol, så han kan ikke komme til behandling på de ekstisterende 
behander steder. Det er en kvinde der behandler ham. Hos Øfeldt var der sat 1½ 
time, to gange om ugen, af til ham, men fordi det er det offentlige behandlings 
tilbud, får han nu kun EN HALV TIME to gange om ugen. Der kan ikke afses mere tid, 
så det er en væsentlig forringelse af behandlingen. Hans funktion er deraf blevet 
meget forringet, så hans livs kvalitet er også blevet forringet.
Når vi høre de forskellige indlæg i 1.behandlingen, lægger vi vægt på, at det er 
hensynet til den enkelte persons behov for behandling, der bliver bremset af, at 
Øfeldt kun har kommunalt status som behandlingcenter. Patientens specielle 
genoptræning har, hos kommuner uden for Øfeldts område, den omkostning at de skal 
betale kørsel, fordi Øfeldt er omfattet af Den Offentlige Sygesikring.
Vi håber forslaget går igennem. Det vil hjælpe mange mennesker til et bedre liv.

Med venlig hilsen
Annelise B. Sørensen

Sundhedsudvalget 2010-11
L 46 Bilag 34
Offentligt


